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Behandling:

Frå fylkesdirektøren låg det føre slik tilråding til vedtak:

Fylkesdirektøren rår hovudutval for samferdsle til å g jere slikt vedtak:

1. Hovudutval for samferdsle sluttar seg til fylkesdirektøren si skisse til tilpassing innanfor gjevne
sektorrammer.

2. Hovudutval for samferdsle vil peike på utfordringar knytt til å følgje opp
tunnelrehabiliteringsplanen. Regional transportplan syner at behovet for løyvingar til drift og
vedlikehald i perioden 2018 - 2021 er omlag 100 - 150 mill. kr høgare enn driftsramma for at
forfallet på vegn ettet ikkje skal auka og at vi skal gjennomføre plan for tunnelrehabilitering.
Hovudutval for samferdsle ber om at ramma til drift og vedlikehald av fylkesvegnettet vert
auka med minimum 50 mill. kr i årleg i perioden 2020 - 2022.

3. Hovudutval for samferdsle ber om at ramma til kollektivområdet vert auka med 9 mill. kr årleg
frå 2019 for å dekkje uføresett auka kostnadsauke i bussanbod Sogn. Hovudutvalet syner
også til at drivstoffprisar og rente er på veg oppover etter nokre år med nedgang. Dette vil
auke kos tnadane i buss - og båtkontraktane.

4. Hovudutvalet for samferdsle vil peike på utfordringane knytt til å nå gjeldande målsetjingar
om utsleppsreduksjon av klimagassar. Dei eksisterande kontraktane på ekspress - og lokalbåt
går ut 30.04.2022. Pr. i dag kan de t sjå ut til at bestilling av nullutsleppsteknologi på
ekspress - og lokalbåt vil kunne medføre ein kostnadsvekst på opp mot 100 mill. kr årleg. Å
lyse ut anbod på båtrutene er ein omfattande og tidkrevjande prosess der ein tidleg må ta val
som vil påverke kostnaden.

Endringsframlegg :
Framlegg frå Senterpartiet, Arbeidarpartiet og M iljøpartiet D e G rønne til erstatning for siste
setning i punkt 2 frå fylkesdirektøren :
Ramma til drift og vedlikehald av fylkesvegnettet må aukast med minimum 68 millionar k roner
årleg i perioden 2020 - 2024 for at den fylkeskommunale planen for tunnelvedlikehald skal kunne
gjennomførast. Hovudutval for samf erdsle er svært kritisk til at s taten no ikkje vil bidra med
midlar til denne oppgraderinga . Utan tilførsel av midlar frå s taten kan ikkje oppgraderinga
gjennomførast slik det er føresett.

Framlegg frå Høgre og Venstre til erstatning for siste setning i punkt 2 frå fylkesdirektøren :
Ramma til drift og vedlikehald av fylkesvegnettet må aukast med minimum 68 millionar kroner
årleg i perioden 2020 - 2024 for at den fylkeskommunale planen for tunnelvedlikehald skal kunne



gjennomførast. Hovudutval for samferdsle vil sterkt oppmoda om at s ta ten yter tilskot slik at
oppgraderinga vert gjennomført som føresett .

Hovudutval for samferdsle sette fram slikt framlegg til tillegg i punkt 4:
Hovudutval for samferdsle ber om det vert laga eit omstillings prosjekt for den fylkeskommunale
satsinga på nullutslepp innan kollektivområdet. Det bør setjast av ekstra midlar til å supplere med
ressursar og fagkunnskap . Utvalet ber om ei skisse til eit slikt prosjekt i neste møte.

Avrøysting:
Det vart punktvis røysting.
Punkt 1 frå fylkesdirektøren vart samrø ystes vedteke.

Framlegga til endring i punkt 2 vart sett opp mot kvarandre. Framlegget frå Senterpartiet,
Arbeidarpartiet og Miljøpartiet De Grønne fekk 5 røyster . Ar n stein Menes og Gunn Sande , begge
Senterpartiet, Harald Bjarte Reite og Per Egil Hellebu st , begge Arbeidarpartiet, og Stein Malkenes,
Miljøpartiet De Grønne røysta for.
Framlegget frå Høgre og Venstre fekk to røyster, Noralv Distad , Høgre , og Gunnhild Berge Stang,
Venstre, og fall.

Punkt 2, med vedtekne endringar vart samrøystes vedteke.

Pu nkt 3 vart samrøystes vedteke.

Punkt 4 frå fylkesdirektøren vart samrøystes vedteke som punkt 4a.
Tilleggs framlegget frå hovudutval for samferdsle vart samrøystes vedteke som punkt 4b.

Dette gir følgjande endeleg vedtak:
1. Hovudutval for samferdsle sluttar seg til fylkesdirektøren si skisse til tilpassing innanfor

gjevne sektorrammer.

2. Hovudutval for samferdsle vil peike på utfordringar knytt til å følgje opp
tunnelrehabiliteringsplanen. Regional transportplan syner at behovet for løyvingar til drift og
ved likehald i perioden 2018 - 2021 er omlag 100 - 150 mill. kr høgare enn driftsramma for at
forfallet på vegnettet ikkje skal auka og at vi skal gjennomføre plan for tunnelrehabilitering.
Ramma til drift og vedlikehald av fylkesvegnettet må aukast med minimu m 68 millionar
kroner årleg i perioden 2020 - 2024 for at den fylkeskommunale planen for tunnelvedlikehald
skal kunne gjennomførast. Hovudutval for samf erdsle er svært kritisk til at s taten no ikkje vil
bidra med midlar til denne oppgraderinga. Utan tilfø rse l av midlar frå s taten kan ikkje
oppgraderinga gjennomførast slik det er føresett.

3. Hovudutval for samferdsle ber om at ramma til kollektivområdet vert auka med 9 mill. kr
årleg frå 2019 for å dekkje uføresett auka kostnadsauke i bussanbod Sogn. Hovudutvalet
syner også til at drivstoffprisar og rente er på veg oppover etter nokre år med n edgang.
Dette vil auke kostnadane i buss - og båtkontraktane.

4.
a. Hovudutvalet for samferdsle vil peike på utfordringane knytt til å nå gjeldande målsetjingar

om utsleppsreduksjon av klimagassar. Dei eksisterande kontraktane på ekspress - og lokalbåt
går ut 3 0.04.2022. Pr. i dag kan det sjå ut til at bestilling av nullutsleppsteknologi på
ekspress - og lokalbåt vil kunne medføre ein kostnadsvekst på opp mot 100 mill. kr årleg. Å
lyse ut anbod på båtrutene er ein omfattande og tidkrevjande prosess der ein tidleg må ta val
som vil påverke kostnaden.

b. Hovudutval for samferdsle ber om det vert laga eit omstillingsprosjekt for den
fylkeskommunale satsinga på nullutslepp innan kollektivområdet. Det bør setjast av ekstra
midlar til å supplere med ressursar og fagkunnskap. Utvalet ber om ei skisse til eit slikt
prosjekt i neste møte.
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